
FORMER YOUTH IN CARE &
ADVOCATE

Susan Russell-Csanyi is a Lived Experience Advocate who has been working in the non-profit sector in
Western Canada for over a decade in a multitude of areas including advocacy and grassroots
facilitation, community mobilization, youth support, fundraising, lobbying, government processes and
public policy. Susan has recently moved into the area of advocacy coordination for people impacted
by cancer.  

Outside of work, Susan enjoys going to the gym, and spending time with her partner, kid and dog.

In her role on the National Council of Youth in Care Advocates (NCYICA), Susan also brings her own
personal experiences as a former youth in care. She is particularly passionate about supporting the
continue work of the Equitable Standards for Transitions to Adulthood for Youth in Care and the
accompanying Evaluation Model to help turn the values of the youth in care community into
meaningful action. Susan has been part of the NCYICA since its inception, engaging in local, provincial,
and federal advocacy alongside other youth from care and advocates across the country. 

Susan Russell-Csanyi

“Every young person coming out of care deserves to
step into adulthood with dignity, support, and
opportunity.”



ANCIENNE JEUNE PRISE EN CHARGE ET
DÉFENSEURE

Susan Russell-Csanyi est une défenseure avec une expérience vécue qui œuvre dans le secteur sans but
lucratif de l'Ouest canadien depuis plus de dix ans, œuvrant dans une multitude de domaines,
notamment la défense des droits et l'animation communautaire, la mobilisation communautaire, le
soutien aux jeunes, la collecte de fonds, le lobbying, les processus gouvernementaux et les politiques
publiques. Susan s'est récemment tournée vers la coordination du plaidoyer pour les personnes
touchées par le cancer.

En dehors du travail, Susan aime aller au gym et de passer du temps avec son partenaire, son enfant et
son chien.

Dans son rôle au sein du Conseil national des défenseurs des jeunes pris en charge (CNDJPEC), Susan
apporte également son expérience personnelle en tant que ancienne jeune prise en charge. Elle est
particulièrement déterminée à soutenir la poursuite des travaux sur les Normes équitables de
transitions vers l'âge adulte des jeunes pris en charge et le Modèle d'évaluation qui l'accompagne, afin
de traduire les valeurs de la communauté des jeunes pris en charge en actions concrètes. Susan fait
partie du CNDJPEC depuis sa création, s'engageant dans des actions de défense des droits aux niveaux
local, provincial et fédéral aux côtés d'autres jeunes pris en charge et défenseurs des droits partout au
pays.

Susan Russell-Csanyi

“Chaque jeune sortant de la prise en charge mérite de
débuter l’âge adulte avec dignité, soutien et
opportunités.”


